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Scharrelvlees Scharrelvlees 
OostvaardersplassenOostvaardersplassen
Gisteren presenteerde het Staatsbosbeheer het 
vlees van de herten, die sinds half december 
in de Oostvaarderplassen zijn afgeschoten. Er 
was hertenbiefstuk, er waren hertenworstjes, er 
waren ree-reepjes, er was bambi goreng en het 
was vooral unaniem een belachelijk groot succes 
want binnen twee uur was al het hertenvlees uit-
verkocht. Het experiment Oostvaardersplassen 
is geslaagd wat mij betreft. Het was de bedoeling 
te laten zien wat er gebeurt als je de natuur zijn 
gang laat gaan. Nou, precies dit dus. Precies wat 
er met alle onbeheerde natuur gebeurt: Binnen 
een paar jaar doet de mens zijn intrede. Ge-
radicaliseerde paardenmeisjes gaan voer over 
de schutting gooien. Enthousiaste jagers gaan 
schieten op het overschot aan wild dat daar-
door ontstaat. Een slager begint een webshop en 
voor je het weet gaat een kok uitleggen wat de 
Oostvaardersplassen tot zo’n uniek natuurgebied 
maakt. “Heel elegant en karaktervol vlees. Als je 
dat bijvoorbeeld vergelijkt met de Waterleiding-
duinen heeft het iets meer smaak en iets meer 
karakter door bijvoorbeeld het drassige karakter 
van het gebied hier. In tegenstelling tot de duinen 
dan…” *) Het moge duidelijk zijn voor wie nog 
dacht dat de Oostvaardersplassen mislukt zijn: 
Wel nee! Ze gaan ons de komende jaren zeker 
een paar fonkelende Michelin-sterren opleveren! 
Begrijp me niet verkeerd. Ik geef deze kok groot 
gelijk. Welke beleidsmatige clusterfuck daartoe 
ook geleid moge hebben. Deze dieren zijn dood. 
En er is één ding erger dan vlees eten: En dat is 
vlees weggooien. Bovendien gaat ook een deel 
van dit vlees naar de voedselbank. Dus dat u 

Pieter Derks

Column

niet denkt dat dit weer een borrelhapje wordt 
voor de witte-wijn-sippende, Amsterdamse elite. 
En er is een grote troost voor wie van hertjes 
houdt. Zo legde de kok uit: “De dieren worden, 
ja… met veel respect afgeschoten.” *) Met veel 
respect, ja, afgeschoten. Dat moet toch een hele 
troost zijn voor de hertjes. Dat de jager even een 
respectvol tikje tegen de hoed geeft, voordat ie 
een kogel door hun kop knalt. Dat je niet ook 
nog eerst wordt uitgescholden: Schijthert, je bent 
een plaag…minder  … minder … minder. En dan 
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*) Ingevoegde opnames van een niet met name genoemde kok.
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‘PANG’. We zijn een beschaafd land. Dat moge 
duidelijk zijn. Het enige dat we ons misschien 
intussen kunnen afvragen is waar we in hemels-
naam nou eigenlijk mee bezig zijn. Of om J.C. 
Bloem te citeren: Wat is natuur nog in dit land. 
Ik las dat er momenteel koortsachtig overlegd 
wordt over een interprovinciaal wolvenplan want 
er zijn inmiddels een paar wolven in Nederland 
en die hebben dit jaar al honderdvijfendertig 
schapen doodgebeten. Dus daar is een plan voor 
nodig. En dat beloofd dus een prachtig staaltje 
polderproza te worden. Boeren willen dat de wolf 
wordt afgeschoten, waarop natuurbeschermers 
zeggen: Alleen zwervende wolven eten schapen 
en als ze eenmaal ergens wonen eten ze gewoon 
wild. Waarop jagersorganisaties zeggen: ja maar 
dan willen wij recht op schadevergoeding voor 
gederfde inkomsten. Want als de wolf het wild 
opeet, dan is er voor ons weer minder te jagen. 
Zoals directeur Laurens Hoedemakers van de 
Nederlandse Jagersvereniging het beeldschoon 
formuleert: De natuur is een prachtige bron van 
scharrelvlees. Met de komst van de wolf wordt 
die rijkdom wel wat minder. Wat een goeie zin: 
De natuur is een prachtige bron van scharrel-
vlees. Ja zo had ik er eigenlijk nog nooit naar 
gekeken. De Veluwe als driesterren beter-leven- 
boerderij. Eindelijk een antwoord op die vraag 

van J.C. Bloem: wat is natuur nog in dit land? 
Nou, een prachtige bron van scharrelvlees. Het 
maakt in elk geval veel duidelijk van hoe deze 
meneer in het leven staat. Hij staat bovenaan de 
voedselketen en is niet van plan zijn plek af te 
staan aan Bor of John of welke wolf dan ook. Wat 
ik wel een hoopvolle gedachte vind is dat deze 
jager dus zijn geld wil gaan verdienen via rechts-
zaken. Dat lijkt me nou een mooi verdienmodel 
voor jagers. Camera mee, plaatjes schieten, naar 
de rechter stappen en dan zeggen: Kijk, edelacht-
bare, hier eet een wolf en hert. Inkomstender-
ving. En hier een vos die een fazant zit kaal te 
vreten. Je reinste broodroof. Het zou in elk geval 
een hoop kogels besparen. Tot natuurlijk de wolf 
op het idee komt om hetzelfde te doen. Dat kon 
nog wel eens een duur geintje worden. Want de 
wolf kan zeggen: “Kijk edelachtbare. Hier haalt 
de mens in één jaar 17 miljoen kippen door de 
versnipperaar en 15 miljoen varkens. En dat niet 
alleen! Hij slacht 536 duizend schapen per jaar. 
Mag ik even vangen?” En met knarsende tanden 
zullen we de wolf een miljarden bedrag moeten 
uitkeren waarvan het een heel groot hek zal ko-
pen en om heel Nederland heen zal zetten. En als 
alles omheind is zal hij bij de Duitse grens een 
bordje op het hek spijkeren met daarop de tekst: 
‘Pas op, wilde natuur’.

Grote grazers in de Oostvaardersplassen: heckrunderen en edelherten. Foto: Harm Niesen.
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